
 

 
 
 
 
 

 

Schriftelijke vragen in het kader van artikel 42 van het Reglement 
van Orde voor de vergaderingen en overige werkzaamheden van de 
Gemeenteraad van Westland gesteld op 7 oktober 2023 
 
betreft: gemeentelijke maatregelen tegen bijtincidenten 
 
De Tweede Kamer heeft het initiatief genomen om maatregelen te nemen om bijtincidenten 
door gevaarlijke honden tegen te gaan.1 Naast de oproep voor een fok- en houdverbod zijn 
er ook Kamervragen gesteld over het gebrek aan landelijke registratie van bijtincidenten door 
honden en het gebrek aan landelijk beleid om die bijtincidenten terug te brengen.2 
 
Reeds in 2019 riep de Rijksoverheid de gemeenten op om lokale maatregelen te nemen. 
Vanaf dat moment kon een gemeente een meldpunt inrichten waar iedereen gevaarlijk 
gedag van honden of hinderlijk gedrag van hondenbezitters kan melden. Daarnaast werd het 
mogelijk cursussen voor eigenaren, een aanlijngebod en een muilkorfverplichting op te 
leggen.3 
 
Na vier jaar kan worden geconstateerd dat er op nationaal niveau nog weinig is gebeurd. In 
Westland is wel doorgepakt door in de apv (art. 2:57) een aanlijnverplichting op onder 
andere kinderspeelplaatsen en op openbare plaatsen binnen de bebouwde kom op te 
nemen. Ook is er de verplichting dat de hond op de weg een band of identificatie draagt 
waardoor de eigenaar bekend wordt. De apv kent ook een artikel (art. 2:59) dat de 
burgemeester de bevoegdheid geeft om een aanlijngebod of een aanlijn- en muilkorfgebod 
op te leggen. Een cursusverplichting voor eigenaren maakt geen deel uit van het 
gemeentelijk beleid. 
 
Wat ook nog lijkt te ontbreken is een meldpunt voor bijtincidenten zoals door het Rijk is 
geadviseerd. Op dit moment nemen slechts 50 van de 342 gemeenten deel aan het Landelijk 
Honden Dossier waar bijtincidenten worden gerapporteerd. Voor zover bekend heeft 
Westland geen meldpunt en is niet aangesloten bij het Landelijk Honden Dossier. Door het 
geringe aantal deelnemende gemeenten zijn landelijke cijfers moeilijk te krijgen. De indruk 
bestaat dat veel incidenten onder de radar blijven doordat die niet bij de politie worden 
gemeld, maar alleen bij huisartsen. Ook door huisartsen wordt geen registratie bijgehouden. 
 
Buurgemeente Rotterdam heeft wel een meldpunt gevaarlijke honden waar via de 
gemeentelijke website op een laagdrempelige wijze een melding kan worden gedaan.4 Ook 
beschikt Rotterdam sinds 2017 over een Plan van Aanpak agressieve honden.5 D66 
Westland vindt dat zowel het meldpunt als het Plan van Aanpak op eenvoudige wijze naar 
Westland gekopieerd kunnen worden, waarbij in ieder geval het meldpunt op de website met 
een paar handelingen geïntegreerd kan worden in het bestaande systeem van meldingen 
over de openbare ruimte. 

 
1 https://www.ad.nl/binnenland/vvd-krijgt-bijval-voor-fok-en-houdverbod-in-deze-wereld-is-er-geen-
plek-voor-agressieve-hond~aa9fc2af/ 
2 https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/kamervragen/detail?id=2023Z14759&did=2023D35711 
3 https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/dierenwelzijn/aanpak-hoog-risico-honden 
4 https://www.rotterdam.nl/gevaarlijke-honden-melden 
5 https://rotterdam.raadsinformatie.nl/modules/1/ingekomen%20stukken/417400 
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Dit geeft aanleiding tot de volgende vragen: 
 
1. Hoeveel bijtincidenten hebben zich de afgelopen vijf jaar in Westland voorgedaan? 
 
2. Hoe vaak heeft de burgemeester een aanlijngebod of een aanlijn- en muilkorfgebod 

opgelegd sinds de inwerkingtreding van artikel 2:59 van de apv? 
 
3. Hoe staat het college tegenover het invoeren van de verplichting voor eigenaren van 

honden die gevaarlijk gedrag vertonen om een cursus te volgen? 
 
4. Is het college bereid om een gemeentelijk meldpunt voor bijtincidenten in te stellen en 

aansluiting te zoeken bij het Landelijk Honden Dossier? 
 
5. Is het college bereid om een Plan van Aanpak agressieve honden op te stellen naar het 

voorbeeld van de gemeente Rotterdam? 
 
 
Wij verzoeken u deze vragen schriftelijk te beantwoorden voor de begrotingsraad van 8 
november 2023. 
 
 
 
Benjamin Hofland Maxim van Ooijen 
fractievoorzitter D66 Westland steunraadslid D66 Westland 


